
 Protokoll 

Sida 24 (40) 

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 5 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 23 maj 2017 

 

§ 13 Redovisning av avslag på ansökningar inom 
äldreomsorgen 

Dnr 4.1-567/2017  

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och lägger det till handlingarna.      

             

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2017-05-02.  

 

Äldreförvaltningen har gjort en redovisning av ansökningar, 

avslag och domar inom verksamheterna vård- och omsorgsboende, 

servicehus, korttidsvård, hemtjänst och dagverksamhet. Siffrorna 

redovisas för åren 2010-2016.     

Vidare redovisas stadens bedömningskriterium för beviljande av 

insats inom de verksamheter som har en relativt hög andel avslag.  

Inom stadsdelsförvaltningarna finns olika former av stöd för den 

bedömning som görs vid handläggning av boenden för äldre. I de 

ärenden där den äldre får avslag på ansökan om särskilt boende 

informeras denne om möjligheten att söka andra former av insatser.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare samt med stöd av 

ersättaryttranden från Erik Vallström (Fi) och Alfred Askeljung 

(C) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut.  

 

Vice ordföranden Erik Slottner (KD), ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) anmäler ett 

gemensamt särskilt uttalande med stöd av ersättyttrande från 

Alfred Askeljung (C). 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande från (KD), (M) och (L) med stöd av 

ersättaryttrande från (C): 



 Protokoll 

Sida 25 (40) 

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 5 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 23 maj 2017 

 

”Vi tackar förvaltningen för svaret på skrivelsen och för 

redovisningen.  

Vi noterar att andelen avslag på såväl vård- och omsorgsboenden 

som servicehus fortsätter att öka. Ökningen är visserligen måttlig 

men måste sättas i relation dels till den redan höga 

avslagsfrekvensen för servicehus, och dels till majoritetens löften 

om att mer resurser skulle leda till att fler skulle få plats. 

 

Än så länge har det inte blivit så, och kanske blir det heller inte så 

förrän rätten till ett äldreboende tydliggörs. Om Alliansens förslag 

- om att alla över 85 år som så önskade skulle få plats på ett 

äldreboende - blev verklighet skulle betydligt fler äldre än idag få 

flytta till ett tryggt och anpassat boende. 

 

Majoriteten har inte lyckats skapa något som helst genomslag för 

de nya riktlinjer som var tänkta att förtydliga att oro och ensamhet 

ska vara viktiga faktorer vid bedömningen av rätt till äldreboende. 

Det krävs mer kraftfulla åtgärder än så. 

 

Vi noterar också att det har skett en ökning av antalet ej 

verkställda domar vad gäller vård- och omsorgsboenden. Det är 

kanske för tidigt att bedöma om detta är en mer långvarig 

utveckling eller en slumpmässig variation, men frågan bör 

bevakas.” 

 

 



 Protokoll 

Sida 26 (40) 

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 5 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 23 maj 2017 

 

§ 14   Rapportering av ej verkställda beslut för kvartal 1 
år 2017 enligt 4 kap 1 § socialtjänstlagen  

Dnr 4.1-553/2017 

 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens anmälan och 

överlämnar den tillsammans med sammanställning av 

stadsdelsnämndernas rapportering av ej verkställda beslut 

för kvartal 1, år 2017, till kommunfullmäktige.  

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2017-04-28.  

 

Sedan år 2006 är kommunerna enligt 4 kap 1 § socialtjänstlagen 

skyldiga att kvartalsvis rapportera alla gynnande beslut som inte 

verkställts inom tre månader. Rapportering ska ske till 

tillsynsmyndigheten IVO samt kommunens revisorer. 

Socialnämnden ska lämna en statistikrapport till kommunfullmäktige 

över de beslut som har rapporterats som ej verkställda. I ärendet 

redovisas de ej verkställda beslut som stadsdelsnämnderna har 

rapporterat till IVO, revisionskontoret och äldreförvaltningen 

avseende kvartal 1 år 2017. Vid periodens slut, den 31 mars, fanns 

totalt 112 beslut som var fortsatt ej verkställda. Majoriteten av 

besluten avser permanent särskilt boende där den enskilde har tackat 

nej till erbjudande om plats.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare samt med stöd av 

ersättaryttranden från Erik Vallström (Fi) och Alfred Askeljung 

(C) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut.  

 

Vice ordföranden Erik Slottner (KD), ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) anmäler ett 

gemensamt särskilt uttalande med stöd av ersättyttrande från 

Alfred Askeljung (C). 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 


